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Ciuca: Pâna saptamâna viitoare vom îndeplini masurile aferente cererii de plata

numarul 2 din PNRR

Premierul Nicolae Ciuca a anuntat, miercuri, în cadrul sedintei de guvern, ca pâna saptamâna viitoare

urmeaza sa fi luate masurile pentru îndeplinirea tuturor jaloanelor asumate în vederea aprobarii cererii de

plata numarul 2 din Planul National de Redresare si Rezilienta (PNRR).

 

Şeful Executivului a precizat ca miercuri dimineata a avut o întâlnire cu ministrul Investitiilor si Proiectelor

Europene, Marcel Bolos, si cu secretarul general al Guvernului, Marian Neacsu, în cadrul careia a fost analizat

stadiul îndeplinirii jaloanelor din PNRR si gradul de absorbtie a fondurilor europene.

 

"În aceasta dimineata am avut o întâlnire cu ministrul Fondurilor Europene, domnul Marcel Bolos, cu domnul

secretar general, cu seful Cancelariei si am analizat împreuna tot parcursul si masurile care au fost luate pâna-n

acest moment si cele care trebuie, din punct de vedere tehnic, sa fie parcurse pâna saptamâna viitoare, astfel încât

sa ne asiguram ca cererea de plata numarul 2 va fi aprobata. Pâna la acest moment, toate elementele principale,

cele legate de legea decarbonizarii, de legea avertizorilor, au fost deja rezolvate, mai avem nevoie de o clarificare

legata de închiderea jalonului pe hidrogen, care, de asemenea, va fi solutionat azi, cel mai târziu mâine, si în felul

acesta ne asiguram cererea de plata numarul 2 va fi aprobata. Şi vom continua lucrul la programul de reforme si, în

felul acesta, ne asiguram ca vom avea un parcurs si pentru cererea de plata numarul 3", a declarat Nicolae Ciuca.

 

El a subliniat ca este foarte importanta asigurarea absorbtiei fondurilor europene, având în vedere avantajele

oferite de aceasta finantare.

 

"În analiza din aceasta dimineata am putut sa desprindem care sunt avantajele si tot ce a însemnat absorbtia de

fonduri europene. Aici ma refer, desigur, la PNRR. Cel putin pâna în acest moment, sunt aproximativ 8.500 de

contracte semnate, în valoare de aproximativ 11 miliarde de euro. Trebuie sa asiguram întreg procesul ca acestea

sa fie puse în practica si sa devina realitate", a afirmat Ciuca.

 

Totodata, a adaugat acesta, a fost discutat nivelul de absorbtie din cadrul financiar 2014-2020.

 

"Suntem în cel de al treilea an de complementaritate a cadrului financiar. Pâna în acest moment, putem spune ca ne

apropiem de 80% absorbtie. Şi, înainte de a începe sedinta de guvern, am avut o discutie cu doamna secretar de

stat, cu domnul secretar general si cu domnul ministru legat de ceea ce este nevoie sa facem în continuare. Şi, daca

va fi nevoie, pâna la finele saptamânii vom mai avea o sedinta de guvern, astfel încât sa asiguram cadrul legal

necesar pentru ca absorbtia sa tinda catre maxim. Cel putin asa cum am analizat în aceasta dimineata, rezulta foarte

clar ca pâna la finele anului ne atingem obiectivul asumat de absorbtie de minim 90% din cadrul 2014-2020 si

pregatim foarte serios absorbtia pentru fondurile din cadrul multianual 2021-2027. Discutam de 46 de miliarde de

euro, bani care, odata ce reusim sa îi atragem si sa-i cheltuim în conformitate cu obiectivele asumate, vor aduce

schimbari fundamentale în România", a mai declarat Ciuca. 
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